
Protokół nr XVIII/08 
z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej dnia 20 czerwca 2008 r. w sali narad Urzędu Gminy (Centrum 
Spotkań Polsko-Niemieckich). 

 
 

Przewodnicząca Rady Gminy p. Maria Syktus o godzinie 1300 otworzyła 
sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczyła, że zgodnie z listą obecności na 
sesji obecnych jest 14 radnych  (nieobecna radna Maria Pakos). 
 
Przewodnicząca Rady powitała obecnych na obradach sesji Rady Gminy 
nauczycieli Zespołu Szkół w Górzycy: Janinę Multarzyńską, Antoninę Stadler, 
Krystynę Sylwestrzak, Teresę Kupnicką, Edytę Kozłowską, Joannę 
Michałowską i Beatę  Budynkiewicz - zaproszonych przez Wójta Gminy 
Górzyca. 
Przewodnicząca Rady Gminy i radny Ryszard Dębiński złożyli serdeczne 
podziękowania za wkład pracy i udział w Gminnych Sejmikach dot. Profilaktyki 
Uzależnień na ręce obecnych nauczycieli i wręczyli im kolejno okolicznościowe 
dyplomy i kwiaty. 
 
Przewodnicząca Rady przedstawiła swój wniosek o zmianę porządku obrad 
sesji poprzez dodanie do pkt 5 pkt 5a o treści: „Podjęcie uchwały w sprawie 
wynagrodzenia Wójta i powierzenia Przewodniczącemu Rady Gminy czynności 
w sprawach z zakresu prawa pracy wobec Wójta”.  
 
Przewodnicząca Rady spytała radnych, czy zgłaszają uwagi i wnioski do 
porządku obrad sesji? 
 
Radny Mieczysław Mikulski złożył wniosek, aby nie wprowadzać tego punktu 
pod obrady dzisiejszej sesji, a wprowadzić go do porządku obrad sesji w 
miesiącu wrześniu. Stwierdził, że radni będą mogli projekt uchwały w sprawie 
wynagrodzenia Wójta i powierzenia Przewodniczącemu Rady Gminy czynności 
w sprawach z zakresu prawa pracy wobec Wójta dokładnie przeanalizować i  
podjąć stosowną uchwałę. Wprowadzenie uchwały do porządku obrad 
dzisiejszej sesji nie pozwala na dokładne i właściwe zapoznanie się z projektem 
uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady  z uwagi na brak innych wniosków i propozycji poddała 
pod głosowanie jawne radnych wniosek radnego Mieczysława Mikulskiego o 
nie dokonywanie zmian w porządku obrad sesji i nie wprowadzenie pod obrady 
sesji ww. projektu uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  

 



radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  2 głosami „za” przy 12 głosach 
przeciwnych zdecydowała o nie uwzględnieniu wniosku radnego Mieczysława 
Mikulskiego i wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie jawne przyjęcie 
porządku obrad  z wprowadzona zmianą, dodanie do punktu 5 punktu 
5a.Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta i powierzenia 
Przewodniczącemu Rady Gminy czynności w sprawach z zakresu prawa pracy 
wobec Wójta. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie 14 głosami „za” 
zdecydowała o wprowadzeniu zmian w porządku obrad sesji. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad sesji: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Złożenie ślubowania radnego wybranego w wyborach uzupełniających do 

Rady Gminy Górzyca 18 maja 2008 r.  
3. Przedstawienie  porządku obrad. 
4. Sprawozdanie i informacja Komendanta Powiatowej Policji w Słubicach o 

stanie porządku i bezpieczeństwa na terenie gminy Górzyca. 
5. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5a.Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta i powierzenia  
     Przewodniczącemu Rady Gminy czynności w   sprawach z zakresu prawa  
     pracy wobec Wójta . 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian składu osobowego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian składu osobowego Komisji Sfery 

Socjalnej. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia 

zasadniczego oraz przyjęcia wartości jednego punktu w złotych w 
Zakładzie Gospodarki Komunalnej w Górzycy. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego 
oraz przyjęcia wartości jednego punktu w złotych dla pracowników nie 
będących nauczycielami, zatrudnionych w szkołach podstawowych i 
gimnazjum prowadzonych przez Gminę Górzyca. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych w Gminie Górzyca na lata 2008-2015”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy Górzyca 
czasowego zakazu sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie woli nawiązania współpracy Gminy Górzyca 
z Gminą Tidaholm w Szwecji. 

 



13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gmin 
Krzeszyce, Lubniewice i Sulęcin do porozumienia międzygminnego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XIV/99/08 Rady 
Gminy Górzyca z dnia 29 lutego 2008 r. w sprawie udzielenia pomocy 
rzeczowej dla Lubuskiego Oddziału Straży Granicznej w Krośnie 
Odrzańskim. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Górzyca 
na 2008 rok. 

16. Informacja w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Związku 
Międzygminnego ODRA-WARTA. 

17. Plan działań szkół i Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy. 
18. Sprawozdanie z działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach za 

2007 rok. 
19. Sprawozdanie Kierownika Zespołu z realizacji zadań Zespołu ds. 

Funduszy Strukturalnych UE. 
20. Informacja przedstawiciela Gminy Górzyca do Zgromadzenia Związku 

Międzygminnego CZG-12 dotycząca stanowiska Rady Miejskiej w 
Lubniewicach z dnia 23 kwietnia 2008 r.  w sprawie „Funkcjonowania 
Celowego Związku Gmin CZG-12 z siedzibą w Długoszynie”. 

21. Przyjęcie protokołu z sesji odbytej w dniu 30 kwietnia 2008 r. i w dniu      
9 maja 2008 r.. 

22. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
23. Wolne wnioski i informacje. 
24. Zakończenie obrad XVIII sesji Rady Gminy.  

 
Realizacja porządku obrad: 
 
Ad. 1  
Zrealizowano na wstępie. 
 
Ad. 2 
Przewodnicząca Rady - stwierdziła, że nastąpi teraz ślubowanie radnej Rady 
Gminy Górzyca Janiny Dziemidowicz, wybraną w wyborach uzupełniających 
przeprowadzonych w dniu 18 maja 2008 r.. Poinformowała, że ślubowanie odbywa 
się w ten sposób, że po odczytaniu roty  radny powstanie i wypowie słowo 
„ślubuję". Dodała, że ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania „Tak mi 
dopomóż Bóg". 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała rotę ślubowania. 

 „Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście 
obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie 
dobro mojej gminy i jej mieszkańców." 

 



Radna Janina Dziemidowicz powstała i wypowiedziała zdanie „ślubuję, tak mi 
dopomóż Bóg”. 
 
Ad. 3 
Zrealizowano na wstępie. 
 
Ad. 4 
Sprawozdanie i informacja Komendanta Powiatowej Policji w Słubicach o 
stanie porządku i bezpieczeństwa na terenie gminy Górzyca. 
 
Obecny na obradach sesji Rady Gminy Górzyca Komendant Powiatowej 
Policji w Słubicach  Aleksander Gierłach powitał wszystkich obecnych na 
sesji i przedstawił radnym informację o stanie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na terenie Gminy Górzyca w okresie od 1 stycznia 2007 r. do 31 
maja 2008 r. /pisemna informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Stwierdził, że  realizuje ustawowe zadania Policji kierując pracą policjantów        
i pracowników cywilnych Komendy Powiatowej Policji w Słubicach. 
Stwierdził, że na dzień dzisiejszy posiada wakaty w zatrudnieniu i brakuje mu 
wykwalifikowanych funkcjonariuszy, co wpływa na jakość pracy Policji.  
Komendant poprosił o ewentualne pytania. 
 
Radny Ryszard Dębiński stwierdził, że od pewnego czasu obserwuje się w 
Górzycy wzmożony ruch pojazdów ciężkich typu TIR , jest to bardzo uciążliwe 
ponieważ samochody jadą z dużą prędkością. Mieszkańcy ulicy Wolności 
zgłaszają swoje uwagi ponieważ obserwuje się pękanie budynków.  Ponadto 
stwierdził, że wzmożona częstotliwość  patroli policyjnych na motorach 
znacznie poprawiłaby bezpieczeństwo w miejscowościach Gminy Górzyca, 
zwłaszcza wśród popularnych ostatnio pokazach prędkości posiadaczy 
motocykli. 
Komendant Powiatowej Policji odpowiedział, że boryka się z problemami 
kadrowymi oraz nie posiada wystarczającej ilości i odpowiedniej jakości sprzętu 
typu pojazdy, sprzęt radiowy. Kierowcy nie stosują się do ograniczeń w ruchu 
drogowym i skutecznie informują się o stanie na drogach poprzez CB. 
Gł. specj. ds. budownictwa, inwestycji, gospodarki przestrzennej i dróg 
Kazimierz Boguszewicz poinformował, że złożony został wniosek do Zarządu 
Dróg Publicznych o ograniczenie ruchu drogowego pojazdów o tonażu powyżej 
12 t. na trasie przelotowej przez Gminę Górzyca relacji Słońsk – Słubice. 
Radny Zbigniew Makara dodał, że skutecznym ograniczeniem w ruchu byłoby 
obniżenie wiaduktu przy wjeździe do Górzycy. 
Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła uwagę na zbliżające się wakacje 
młodzieży szkolnej i wnioskuje o częstsze patrole policyjne, zwłaszcza w 
rejonie parku w Górzycy. 

 



Radny Mieczysław Mikulski – poinformował, że w prasie lokalnej pojawiła się 
informacja na temat zniknięcia dużej kwoty pieniędzy z sejfu Komendy. Radny 
spytał czy Komendant Powiatowej Policji może to zdarzenie wyjaśnić, czy 
winny został już ujęty? Dodał, że jest to sprawa skandaliczna? 
Komendant nie odpowiedział na pytanie radnego. 
 
Z uwagi na brak dalszej dyskusji Komendant Powiatowej Policji w Słubicach 
podziękował za uwagę i opuścił obrady sesji. 
 
Ad. 5 
Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Z uwagi na nieobecność na sesji Rady Gminy Górzyca Wójta Gminy 
sprawozdanie przedstawi w jego zastępstwie Kierownik Zesp. ds. Funduszy 
Strukturalnych UE i Ochrony Środowiska Robert Stolarski: 
 
- poinformował o zakończeniu prac remontowych świetlicy wiejskiej w Laskach 
Lubuskich – dodał, że uroczyste otwarcie świetlicy przewiduje się 6 września 
2008 r. połączone z dożynkami gminnymi; 
- trwają prace rozbiórkowe torowiska na odcinku Kostrzyn nad Odrą – Słońsk; 
- zatrudniony został archeolog na okres 1 roku, który prowadzi prace na terenie 
wykopalisk archeologicznych pomiędzy Górzycą i Owczarami; 
- zgodnie z wnioskiem radnego złożony został wniosek do Generalnej Dyrekcji 
Dróg i Autostrad w Zielonej Górze o zamontowanie lustra na skrzyżowaniu w 
miejscowości Pamięcin; 
- na wniosek Wójta Gminy Wojewoda Lubuski powołał komisję, która 
szacowała straty w rolnictwie spowodowane suszą – do chwili obecnej 
złożonych zostało 50 wniosków przez rolników; 
- 6 czerwca 2008 r. na Kompleksie Sportowo – Rehabilitacyjnym w Górzycy 
odbył się Turniej Tenisa Ziemnego. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w związku z obchodami w 
dniu 27 maja 2008 r. Dnia Samorządu Terytorialnego opracowane zostało pismo 
z gratulacjami i wyrazami uznania dla Wójta Gminy Górzyca. Jeżeli radni nie 
będą mieli innych propozycji co do treści gratulacji, w takiej formie zostaną 
podpisane i w imieniu Rady Gminy Górzyca  przekazane Wójtowi /treść pisma 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Radni nie zgłosili uwag.  
 
Kierownik Zesp. ds. Funduszy Strukturalnych UE i Ochrony Środowiska Robert 
Stolarski opuścił obrady sesji. 
 

 



Ad. 5a 
Podjęcie uchwały w sprawie Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta 
i powierzenia Przewodniczącemu Rady Gminy czynności w sprawach z zakresu 
prawa pracy wobec Wójta . 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb.  
Poinformowała radnych, że zmiana zasad wynagradzania pracowników 
samorządowych zatrudnionych w urzędach gmin, starostwach powiatowych        
i urzędach marszałkowskich rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia               
22 kwietnia 2008 roku (Dz. U. Nr 73, poz. 431) stworzyła możliwość 
zwiększenia wynagrodzenia wójtom, burmistrzom, prezydentom miast, 
starostom i marszałkom województw. Powyższe regulacje prawne mają 
zastosowanie od 01 stycznia 2008 roku. Propozycja zwiększenia wynagrodzenia 
po analizie planowanych i przewidzianych zwiększonych wydatków na 
wynagrodzenia potwierdza możliwość zwiększenia wynagrodzenia. Przedłożony 
projekt uchwały uwzględnia zmianę wynagrodzenia miesięcznego Wójta Gminy 
następująco:  

1. Wynagrodzenie zasadnicze w wys. 5500 zł 
(dotychczasowe 4630 zł) 

      2.  Dodatek funkcyjny w wys. 1900 zł (dotychczasowy 1550 zł) 
      3.  Dodatek specjalny w wys. 40% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku    
           funkcyjnego (dotychczasowy 40%) 
Tak ustalone wynagrodzenie brutto nie przekracza siedmiokrotności kwoty 
bazowej określonej w ustawie budżetowej dla osób zajmujących kierownicze 
stanowiska państwowe na podstawie odrębnych przepisów. Konieczność zmiany 
uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy powoduje dodatkowo fakt 
rezygnacji przez Wójta z przyznanego miesięcznego limitu kilometrów na jazdy 
lokalne. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.   
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  13 głosami „za” przy 1 głosie 
„wstrzymującycm się” podjęła uchwałę Nr XVIII/113/08 w sprawie 
wynagrodzenia Wójta  i powierzenia Przewodniczącemu Rady Gminy czynności 
w sprawach z zakresu prawa pracy wobec Wójta /uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 

 
 
 

 



Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian składu osobowego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb.   
W uzasadnieniu poinformowała radnych, że z uwagi na wygaśnięcie mandatu 
radnego Bogdana Nerko i funkcji członka Komisji Rozwoju Gospodarczego i 
Gospodarki Komunalnej, powołuje się radną Marię Syktus  w skład komisji. 
Radna Maria Syktus wyraziła chęć pracy w ww. komisji. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 16 czerwca br. i został 
zaopiniowany pozytywnie.  
 
Otworzyła dyskusję.   
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie 14 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XVIII/114/08 w sprawie zmian składu osobowego Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej /uchwała stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian składu osobowego Komisji Sfery Socjalnej. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb. 
Poinformowała radnych, że odwołuje się radnego Ryszarda Dębińskiego z 
pełnienia funkcji członka i zastępcy Przewodniczącego Komisji Sfery Socjalnej 
w związku z wyborem na funkcję Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
Powołuje się radą Janinę Dziemidowicz wybraną w wyborach uzupełniających 
do Rady Gminy Górzyca w dniu 18 maja 2008 r. w skład Komisji Sfery 
Socjalnej Rady Gminy Górzyca. Radna Janina Dziemidowicz wyraziła chęć 
pracy w Komisji Sfery Socjalnej. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 16 czerwca br. i został 
zaopiniowany pozytywnie.  
 
Otworzyła dyskusję.   
 

 



Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie 14 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XVIII/115/08 w sprawie zmian składu osobowego Komisji 
Sfery Socjalnej /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego 
oraz przyjęcia wartości jednego punktu w złotych w Zakładzie Gospodarki 
Komunalnej w Górzycy. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Insp. ds. zaopatrzenia w wodę ZGK 
Wiesława Braszak . W uzasadnieniu poinformowała radnych, że zgodnie z § 1 
ust. 1 Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 2 sierpnia 2005 r. (Dz.U.Nr 146 
poz. 1222 ze zm.), który określa, że pracownicy zatrudnieni w jednostkach 
budżetowych, gospodarstwach pomocniczych jednostek budżetowych i 
zakładach budżetowych jednostek samorządu terytorialnego podlegają 
przepisom wynagradzania w jednostkach organizacyjnych jednostek samorządu 
terytorialnego. Ww. rozporządzenie ustala, że Rada Gminy w drodze uchwały 
ustala najniższe wynagrodzenie zasadnicze w pierwszej kategorii 
zaszeregowania oraz zgodnie z § 3 ust. 4 cytowanego rozporządzenia Rada 
Gminy również w drodze uchwały przyjmuje wartość jednego punktu w złotych 
w porozumieniu z pracodawcą. Zmiana rozporządzenia od 1 maja 2008 r. 
powoduje konieczność dostosowania miesięcznych wynagrodzeń pracowników 
administracji i fizycznych ZGK w Górzycy do obowiązujących przepisów. 
Również zmiany wymagają dostosowanie do obecnych wynagrodzeń uchwały 
Rady Gminy, które ustalały najniższe wynagrodzenie i wartość jednego punktu 
w złotych jeszcze w roku 2000 i 2001 (wynagrodzenie zasadnicze poprzednio 
wyn. 369 zł – obecnie 800 zł i wartość jednego punktu w złotych poprzednio 5 
zł – obecnie 6 zł). Dodała, że od 6 lat  tj. od daty ustalenia składników 
wynagrodzenia, o których mowa zmieniło się wielokrotnie minimalne 
wynagrodzenie miesięczne, wynoszące obecnie 1.126 zł. Zmiana stawek 
pozwoli na zrealizowanie planowanej w budżecie gminy podwyżki płac 
(ostatnia w 2006 r.) jak również pozostawi rezerwę na najbliższe kilka lat. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 16 czerwca br. i został 
zaopiniowany pozytywnie.  
 
Otworzyła dyskusję.   
 

 



Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie 14 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XVIII/116/08 w sprawie ustalenia najniższego 
wynagrodzenia zasadniczego oraz przyjęcia wartości jednego punktu w złotych 
w Zakładzie Gospodarki Komunalnej w Górzycy /uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 

 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz 
przyjęcia wartości jednego punktu w złotych dla pracowników nie będących 
nauczycielami, zatrudnionych w szkołach podstawowych i gimnazjum 
prowadzonych przez Gminę Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Samodzielny Ref. ds. Kadr i płac 
Zespołu Szkół w Górzycy Kamila Łaszewicz. 

 
Poinformowała radnych, że zgodnie z art. 5d ustawy z dnia 7 września 1991 r. – 
o systemie oświaty (Dz. U. z 2004 r. Nr 256, poz. 2572 z późn. zm.) pracownicy 
administracji i obsługi zatrudnieni w szkołach podstawowych i gimnazjach są 
pracownikami samorządowymi. Zasady ich wynagradzania określa  
rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 2 sierpnia 2005 r. w sprawie zasad 
wynagradzania pracowników samorządowych zatrudnionych w jednostkach 
organizacyjnych jednostek samorządu terytorialnego (Dz. U. Nr 146, poz. 1222 
z późn. zm.). § 2 pkt 2 rozporządzenia stanowi, że najniższe wynagrodzenie 
zasadnicze ustala rada gminy, natomiast § 3 ust. 4 tegoż rozporządzenia, że 
wartość jednego punktu w złotych ustala pracodawca, tj. dyrektor szkoły, w 
porozumieniu z radą gminy. Dnia 22 kwietnia 2008 r. rozporządzenie to uległo 
zmianie w zakresie zasad wynagradzania głównych księgowych w jednostkach 
organizacyjnych. 
Ponadto w związku ze wzrostem minimalnego wynagrodzenia za pracę, które od 
1 stycznia 2008 r. wynosi 1126 zł (Dz. U. z 2007 r. Nr 171, poz. 1209) 
konieczne stało się dostosowanie wysokości wynagrodzeń pracowników 
niepedagogicznych szkół do obecnie obowiązującej wysokości minimalnego 
wynagrodzenia. Wysokość wynagrodzeń niektórych z nich nie osiągała 
wysokości minimalnego wynagrodzenia za pracę. Obecna wartość jednego 
punktu w złotych wynosi 5,00 zł (proponowana 6,00 zł), natomiast najniższe 
wynagrodzenie zasadnicze wynosi obecnie 369 zł (proponowane 680 zł) i 
ustalone zostały uchwałami Rady Gminy w 2000 i 2001 roku. Konieczność 
podwyższenia płac pracowników samorządowych zatrudnionych w jednostkach 
oświatowych sygnalizował już w ubiegłym roku pismem ZNP-052/29/07 z dnia 

 



23 września 2007 r. Zarząd Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego w 
Słubicach. Należy tu także nadmienić, że w latach 2002, 2003 i 2005 omawiana 
grupa pracowników niepedagogicznych objęta była kilkuprocentowymi 
podwyżkami, oraz w roku 2007 nieco wyższymi, które również będą 
realizowane w 2008 r. i pozwolą uplasować ta grupę pracowników na poziomie 
płac z pracownikami innych jednostek organizacyjnych gminy. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 16 czerwca br. i został 
zaopiniowany pozytywnie.  
 
Otworzyła dyskusję.   
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie 14 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XVIII/117/08 w sprawie najniższego wynagrodzenia 
zasadniczego oraz przyjęcia wartości jednego punktu w złotych dla 
pracowników nie będących nauczycielami, zatrudnionych w szkołach 
podstawowych i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Górzyca/uchwała 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 10 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych w Gminie Górzyca na lata 2008-2015”. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik OPS w Górzycy Edyta 
Danicka  w uzasadnieniu  poinformowała radnych, że opracowany projekt 
strategii ma stanowić podstawę do realizacji zadań z zakresu pomocy 
społecznej. Konieczność opracowania Strategii Integracji i Rozwiązywania 
Problemów Społecznych wynika z art. 17 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej z 
dnia 12 marca 2004 r.  
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 16 czerwca br. i został 
zaopiniowany pozytywnie.  
 
Otworzyła dyskusję.   
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 

 



 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie 14 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XVIII/118/08 w sprawie przyjęcia „Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Górzyca na lata 2008-2015” 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy Górzyca 
czasowego zakazu sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Gł. Spec. ds. Działalności 
Gospodarczej, Spraw Społecznych i Ochrony Danych Osobowych Ewa 
Piechota.  
W uzasadnieniu poinformowała, że w dniu 27 maja 2008 r. pismem nr OA-
4031/1/2008 Burmistrz Miasta Kostrzyn nad Odrą zwrócił się z wnioskiem o 
wprowadzenie czasowego zakazu sprzedaży napojów alkoholowych na terenie 
Gminy Górzyca w związku z mającym się odbyć w dniach 1-3 sierpnia 2008 r. 
festiwalem Przystanek Woodstock Kostrzyn nad Odrą co jego zdaniem wpłynie 
na poprawę bezpieczeństwa i ochronę zdrowia uczestników festiwalu. Mając na 
uwadze powyższy wniosek przedłożony został projekt uchwały pod rozwagę 
Rady Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 16 czerwca br. i został 
zaopiniowany pozytywnie.  
 
Otworzyła dyskusję.   
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  13 głosami „przeciw” przy 1 
głosie „wstrzymującym się” nie podjęła uchwałę w sprawie wprowadzenia na 
terenie Gminy Górzyca czasowego zakazu sprzedaży i podawania napojów 
alkoholowych . 

 
Ad. 12 
Podjęcie uchwały w sprawie woli nawiązania współpracy Gminy Górzyca z 
Gminą Tidaholm w Szwecji. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb.  

 



W uzasadnieniu poinformował radnych, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 12a 
ustawy o samorządzie gminnym do właściwości Rady Gminy należy 
podejmowanie uchwał w sprawach współpracy ze społecznościami lokalnymi     
i regionalnymi innych państw. Dodała, że Wójt Gminy wystąpił z listem 
intencyjnym do Majora Gminy Tidaholm w Szwecji z propozycją nawiązania 
współpracy m.in. na płaszczyźnie ekonomicznej, kulturalnej, turystycznej, 
sportowej oraz polegającej na wymianie dzieci i młodzieży. W przypadku 
wyrażenia woli współpracy przez Gminę Tidaholm w dalszym etapie zostanie 
podpisana umowa o współpracy pomiędzy gminami. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 16 czerwca br. i został 
zaopiniowany pozytywnie.  
 
Otworzyła dyskusję.   
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie 14 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XVIII/119/08 w sprawie woli nawiązania współpracy 
Gminy Górzyca z Gminą Tidaholm w Szwecji /uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 

 
Ad. 13 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gmin 
Krzeszyce, Lubniewice i Sulęcin do porozumienia międzygminnego. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb.  
W uzasadnieniu poinformowała, że projekt uchwały wyraża wolę zmiany treści 
dotychczasowego porozumienia  i wyraża zgodę na przystąpienie Gmin 
Krzeszyce, Lubniewice i Sulęcin do porozumienia międzygminnego zawartego 
w Górzycy w dniu 29.10.2007 r. w sprawie przygotowania narzędzi 
informatycznych i niezbędnej infrastruktury technicznej umożliwiającej 
szerokopasmowy dostęp gmin do Internetu w ramach projektu pn. „Rozbudowa 
infrastruktury szerokopasmowego dostępu do Internetu na terenie gmin Słubice, 
Cybinka, Ośno Lubuskie, Rzepin, Torzym, Górzyca, Słońsk zaplanowanego do 
wykonania ze środków Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na 
lata 2007-2013, Priorytet I-Rozwój infrastruktury wzmacniającej 
konkurencyjność regionu. Działanie 1.3-Rozwój  społeczeństwa 
informatycznego”. 
 

 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 16 czerwca br. i został 
zaopiniowany pozytywnie.  
 
Otworzyła dyskusję.   
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie 14 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XVIII/120/08 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 
Gmin Krzeszyce, Lubniewice i Sulęcin do porozumienia międzygminnego 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 14 
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XIV/99/08 Rady Gminy 
Górzyca z dnia 29 lutego 2008 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 
Lubuskiego Oddziału Straży Granicznej w Krośnie Odrzańskim. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy  Maria Palichleb      
i poinformowała radnych, że na wniosek Oddziału Straży Granicznej Placówki 
w Kostrzynie nad Odrą o przekazanie na ich rzecz darowizny pieniężnej lub 
rzeczowej w postaci paliwa do samochodów służbowych Rada Gminy Górzyca 
kierując się art. 8a ust. 1 ustawy o straży granicznej, który umożliwił od dnia 11 
czerwca 2007 r. uczestnictwo jednostek samorządu terytorialnego w kosztach 
utrzymania i funkcjonowania jednostek Straży Granicznej podjęła uchwałę Nr 
XIV/99/08 z dnia 29 lutego 2008 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 
Lubuskiego Oddziału Straży Granicznej w Krośnie Odrzańskim - Placówka w 
Kostrzynie nad Odrą obejmującej zakup paliwa w wys. 2000 zł. Wójt sporządził 
umowę, w której określono zasady rozliczenia pomocy i przesłał ją do 
podpisania przez Oddział w Krośnie Odrzańskim, jednak zdaniem Głównego 
Księgowego Oddziału w Krośnie Odrzańskim  z powodu braku przepisów 
wykonawczych do ustawy, o których mowa w art. 8a ust. 11, cytat „11. Minister 
właściwy do spraw wewnętrznych w porozumieniu z ministrem właściwym do 
spraw finansów publicznych określi, w drodze rozporządzenia szczegółowe 
zasady gospodarki finansowej Funduszu oraz tryb i terminy sporządzania jego 
planów i sprawozdań finansowych, uwzględniając postanowienia umów oraz 
racjonalne gospodarowanie środkami” uchwała nie może być zrealizowana. 
Przeszkody formalno-prawne wystąpiły po stronie Straży Granicznej, która 
występując o pomoc nie poinformowała Wójta Gminy Górzyca o tym fakcie. 
Wobec powyższego podjęcie uchwały jest zasadne. 
 

 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 16 czerwca br. i został 
zaopiniowany pozytywnie.  
 
Otworzyła dyskusję.   
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie 14 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XVIII121/08 w sprawie uchylenia uchwały Nr XIV/99/08 
Rady Gminy Górzyca z dnia 29 lutego 2008 r. w sprawie udzielenia pomocy 
rzeczowej dla Lubuskiego Oddziału Straży Granicznej w Krośnie Odrzańskim 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 15  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Górzyca na 
2008 rok. 
 
Projekt uchwały przedstawi i omówi p.o. Skarbnika Gminy Górzyca Lidia 
Guźniczak i poinformowała radnych, że  projekt uchwały zwiększa dochody      
i wydatki budżetowe gminy o kwotę 297.207 zł. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 16 czerwca br. i został 
zaopiniowany pozytywnie.  
 
Otworzyła dyskusję.   
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie 14 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XVIII/122/08 w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy 
Górzyca na 2008 rok /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 16 
Informacja w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Związku 
Międzygminnego ODRA-WARTA. 
 

 



Informację przedstawił i omówił Spec. ds. Budownictwa, Inwestycji, Gosp. 
Przestrzennej i Dróg Kazimierz Boguszewicz. 
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag. Informacja została przyjęta /informacja 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 17 
Plan działań szkół i Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że plany działań szkół  i GOK w 
Górzycy omawiane były szczegółowo na posiedzeniu komisji stałych Rady 
Gminy w dniu 16 czerwca 2008 r. Dodała, że informacje są bardzo szczegółowe 
i otworzyła dyskusję. 
 
P.o.Dyrektora Szkoły Podstawowej  w Żabicach Monika Kołoszyc 
poinformowała, że w okresie wakacyjnym szkoły z terenu Gminy Górzyca 
podjęły się organizacji wspólnej akcji wakacyjnej dla dzieci młodzieży szkolnej. 
Zgodnie z przedłożoną informacją radnym  imprezy i zajęcia organizowane będą 
wspólnie w poszczególnych miejscowościach w terminie od 30 czerwca do       
11 lipca 2008 r. Dodała, że koszt uczestnictwa ustalony jest w wys. 100 zł           
i jak do tej pory zainteresowanie nie jest duże.  
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag i pytań. Plany działań szkół i GOK zostały 
przyjęte /informacje stanowią załącznik do protokołu. 
 
Ad. 18 
Sprawozdanie z działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach za 2008 
rok. 
 
Sprawozdanie omówiła Kierownik WTZ Monika Karasińska  
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag. Sprawozdanie zostało przyjęte /sprawozdanie 
stanowi załącznik do protokołu. 
  
Ad. 19 
Sprawozdanie Kierownika Zespołu z realizacji zadań Zespołu ds. Funduszy 
Strukturalnych UE. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że sprawozdanie zostało 
szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu komisji rady i pozytywnie 
zaopiniowane.  
 

 



Radni nie zgłosili żadnych uwag. Sprawozdanie zostało przyjęte /sprawozdanie 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 20 
Informacja przedstawiciela Gminy Górzyca do Zgromadzenia Związku 
Międzygminnego CZG-12 dotycząca stanowiska Rady Miejskiej w 
Lubniewicach z dnia 23 kwietnia 2008 r.  w sprawie „Funkcjonowania 
Celowego Związku Gmin CZG-12 z siedzibą w Długoszynie”. 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że ten temat szczegółowo został 
omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 16 czerwca 2008 r.  przez 
radną Marię Pakos - przedstawiciela Gminy Górzyca do Zgromadzenia Związku 
Międzygminnego CZG-12, ponadto radni otrzymali pisemną informacje w 
sprawie „Funkcjonowania Celowego Związku Gminy CZG12 z siedzibą w 
Długoszynie”.  
 
Ad. 21 
Przyjęcie protokołu z sesji odbytej w dniu 30 kwietnia 2008 r. i w dniu               
9 maja 2008 r.. 

 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad  XVI sesji Rady Gminy odbytej w dniu 30 kwietnia 2008 r. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad  XVII sesji Rady Gminy odbytej w dniu 9 maja 2008 r. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”. 
Ad. 22 
Interpelacje radnych Rady Gminy.  
Radni nie zgłosili żadnych interpelacji i wniosków. 
 
Ad. 23 
Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała radnych,  że w  sprawie 
dotyczącej zmiany lokalizacji pasieki Pana Wacława Kołoszyca Wójt Gminy 
Górzyca wystosował odpowiedź pismem w dniu 17 czerwca 2008 r. , w której 
poinformował strony, że przesunięcie prywatnej pasieki nie jest w ustawowej 
kompetencji Wójta. Ponadto strony zostały poinformowane, że taką 

 



kompetencję ma tylko Sąd Powszechny. Dodała, że do Pani Kotowskiej 
przesłane zostały wzory pism jakie należy użyć, aby dochodzić ochrony przed 
ujemnymi skutkami imisji pszczół z sąsiedniej nieruchomości. Wzór wezwania i 
wzór pozwu opracowany został przez radcę prawnego obsługującego Urząd 
Gminy.  
 
Ad. 16 
Zakończenie obrad XVIII sesji Rady Gminy.  
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad sesji oraz brak dalszej dyskusji 
Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła XVIII sesję Rady Gminy Górzyca  
/godz. 1450 

Przewodniczący Rady Gminy 
(-) Maria Syktus 

 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 
 
 
 
 
 
 

 


